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Ügyvezető elnöki beszámoló 2020-ról 

Online értékelő közgyűlés, 2021.02.06. 
 

„Két kincsünk van: magyarságunk és kereszténységünk” (gróf Esterházy János) 

 „Nem lehet helye a lemondásnak!„ (gróf Esterházy János) 

 

 

Az elmúlt év számomra is egy addig nem tapasztalt, kihívásokkal és élményekkel teli év volt. Az 

alábbiakban a teljesség igénye nélkül próbálok minél több dolgot felvillantani az elmúlt egy évből, 

amit igyekeztem elsősorban a Teremtőnek, a családomnak és a cserkészközösségnek szánni. A 

nehézségek mellett sok örömteli pillanatot is átéltem, amivel újabb és újabb csodákra, Isteni 

kegyelemre csodálkoztam rá, és sokszor megerősödtem abban a hitben, hogy nagyszerű 

közösségnek a részese lehetett a cserkészmozgalomban! És ezt szívből köszönöm Nektek, 

mindannyiatoknak, ahogy köszönöm az én Uramnak, Istenemnek is!  

 

Egy évvel ezelőtt tele voltunk tervvel, lelkesedéssel, örömmel készülődtünk az újjáalakulás 30. 

évfordulójára, a cserkészévre. Még sikerült megtartani a komáromi körzeti Manóbulit, de aztán jött 

az a fék, ami sok mindent felülírt. Döbbenetes volt átélni, hogy hirtelen fel kell függesztenünk a 

közösségi életet, hogy szinte egyik napról a másikra egy másik világban ébredtünk, olyanban, 

amiről addig csak az irodalomban olvastunk vagy filmekben láttunk. Büszke vagyok arra, hogy 

szövetségünkben a kezdeti megtorpanást rögtön a segítőkézség váltotta fel, felnőtt cserkészeink, 

cserkészvezetőink igyekeztek ott és úgy segíteni, ahogy azt a helyzet megkívánta és a lehetőségek 

megengedtek. Maszkok varrásától szövegek fordításán és terjesztésén, idősek ellátásán, 

meghallgatásán keresztül a felszerelés felajánlásáig számos példát láttunk cserkészeink 

leleményességének és önzetlen önkéntes munkájának köszönhetően akkor, amikor semmi másra 

nem volt lehetőség. Az elsők között ocsódtunk fel és kapcsolódtunk be a járványhelyzet hozta 

lezárásokkal szigorított munkába, amivel mi is segítettünk a helyi közösségeknek és azok 

vezetőinek alkalmazkodni az új helyzethez. Aztán az idő előrehaladtával a mi ifjúsági szervezetünk 

tagjainak, akárcsak a hozzánk hasonló más civileknek lelkes, ugyanakkor amatőr szerepvállalását 

fokozatosan felváltotta a hivatalos, nálunknál már szakszerűbben és erőforrásokkal lényegesen 

nagyságrendekkel jobban ellátott szervek segítségnyújtási, fokozatosan kialakultak a helyzethez 

alkalmazkodó eljárások, kerültek felelősök, de az a kezdeti hetek segítőmunkája hitem szerint 

hatalmas tett volt, amit ezúton is köszönök Nektek!  

Az Elnökség tagjaival közösen magam is igyekeztem minél jobban kivenni a részem ezek mellett 

abban is, hogy cserkészközösségeink mindenkor megfelelő iránymutatást és segítséget kapjanak a 

Központtól, új módszereket és eszközöket tudjunk bevinni a cserkészetünkbe, hogy közösségeink 

megmaradjanak és lehetőség szerint tovább tudják folytatni nevelőmunkájukat a megnehezített 

körülmények között is. Magunk is fokozatosan tanultuk és tanuljuk ma is az online világ hozta 

ismereteket, az új módszereket, kutatjuk az újabbnál újabb lehetőségeket, hogy azokat 

felhasználva vagy számatokra továbbadva segítsük a mindennapok cserkészetét a megváltozott 

körülmények között. Mindeközben ugyan aggodalommal telve közösségeinkért, de próbáltunk 

lelkesíteni és motiválni vezetőtársainkat, cserkészeinket, szüleiket. Célunk minél jobban 

megkönnyíteni önkéntes vállalásukból fakadó munkájukat! Végig töretlenül azon dolgoztunk ezen 
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percekig is, és azon fogunk dolgozni továbbra is, hogy a működésünk a lehető legkisebb 

zökkenésekkel folyamatos legyen, és minél többet hozzunk ki a helyzet adta lehetőségekből és 

minél jobban minimalizáljuk az ezekből fakadó nehézségeket és kellemetlenségeket. Örömmel 

vettük tudomásul a május végi, június eleji enyhítéséket és bár nehéz szívvel hoztuk meg azt a 

döntést, hogy lefújjuk a vezetőképzéseinket, megkönnyebbülten vettük észre és minden eszközzel 

igyekeztünk is segíteni azt a törekvést, hogy cserkészközösségeink kihasználva a nyarat 

újraindítsák és a lehető legjobban megerősítsék nyári programokkal, közös együttlétekkel, 

tanyázások, táborok megvalósításával a rájuk bízottakat. A jó Istennek és cserkészvezetőinknek 

hála szeptemberben még toborzások, őrsi összejövetelek, őrsi kirándulások, túrázások voltak, de 

utána ismét fel kellet függesztenünk a személyes közösségépítést. Sajnos ez a világ nem kedvez 

nekünk, de mindent meg kell tennünk azért, hogy a lángot folyamatosan tápláljuk, hogy 

készenlétben tartsuk magunkat is, tagságunkat is arra, hogy nyitás után folytatni tudjuk a 

példaadást és nevelést, ha kicsit megfáradva és megfogyva, de hittel és erős akarattal tudjuk majd 

továbbvinni elődeink örökségét! 

Ami örömre ad okot, hogy 2020-ban sok más szervezettel ellentétben nem hogy csökkent volna 

tagságunk, de egy kicsit még nőtt is, 1445 tagdíjfizető taggal zártuk az elmúlt esztendőt. 

Ugyanakkor előreláthatólag 2021-ben mi is meg fogjuk érezni az elmúlt év és a még előttünk álló 

embert próbáló időszak következményeit. A lehetőségeink beszűkülnek, magunknak is be kell 

rendezkednünk az erőforrásaink még gazdaságosabb, takarékosabb és hatékonyabb 

igénybevételére. Azoknak a dolgoknak egy jelentős részét, amik eddig számunkra majdnemhogy 

természetesek voltak, el kell engednünk a következő időszakban. Át kell gondolnunk, mit, miért és 

hogyan fogunk csinálni. Hiszem, hogy együtt átvészeljük ezeket a nehezebb éveket is, sőt, az 

egészből megerősödve, tettre készen, az adódó lehetőségekre odafigyelve fogunk kijönni. 

Természetesen ehhez mindannyiunk közös, egymásra figyelő, következetes elkötelezettsége és 

feladatvállalása is szükséges! Anélkül nem fog menni. 

 

Elért eredmények  

Térj ki a következőkre is: legnagyobb eredményed, sikered (munkacsoportodnak is) az elmúlt évben. Min sikerült 

változtatni az elmúlt évben, milyen visszajelzéseket kaptál erről, vagy általánosságban másról. 

Hogyan sikerült a csapatmunka a munkacsoportodon belül. Források elegendőek-e (anyagi és emberi egyaránt)? 

 

Legnagyobb eredményem? Igazság szerint az sem az enyém – hosszú évek után most decemberben, 

ádventben (!) egy pünkösdi csodában volt részem – bérmálkoztam. Hihetetlen hálás vagyok érte az Úrnak, 

de nektek is, mert pont a cserkészet révén kerültem közelebb a hithez, sokatok példája motivált és vitt végig 

az úton, hogy idáig eljutottam. Amit évközben elértem, pontosabban elértünk, az kivétel nélkül mind 

csapatmunka. Hol az elnökséggel, hol a munkatársakkal, hol SETA tagokkal, csapatom tagjaival, párommal, 

mentorokkal vagy másokkal, sokatokkal vittünk végig. Örömmel tölt el, hogy sikerült az évet anyagilag ismét 

pozitív mérleggel zárni, hogy tudtunk a csapatainkat segíteni eszközökkel, tudásanyaggal, háttérsegítséggel, 

de anyagiakkal is segíteni. Örömmel tölt el, hogy az Elnökséggel alkalmi szakmai vitáink mellett harmonikus 

az együttműködésünk, hogy az Intéző Bizottsággal az év második részében havi vagy még gyakrabbi szinten 

tudtunk egyeztetni, hogy részt tudtam venni az elmúlt év alatt a Szlovák Ifjúségi Tanács összes igazgatói 

ülésén és a fórum szinte összes telekonferenciáján, végig tevékenyen bekapcsolódtam a fórum alapszabály 

kidolgozásába, hogy a SETA törzsben közösségi életet megélve töltekezni is tudok. Számomra 

megtiszteltetés, hogy olyan rendezvényeken vehettem részt, mint pl. a tardoskeddi csapat ünnepsége, a 

KMCSSZ konferenciája, Intéző Bizottsági ülése vagy a VMCSSZ közgyűlése, a legutóbbi INDABA lelkisáégi 

programja. Hihetetlen érzés volt június 12-én újból átlépni azt a cseh-szlovák határt a mírovi Esterházy János 

emlékünnepségre menve, ahol előtte 2-3 nappal még lezárt sorompók tiltották a belépést! Jó érzés volt 

megálmodni és többetekkel elkészíteni az emlékév két cserkészkiállításának a tablóit, felépíteni a 
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kiállításokat. Hálás vagyok azokért az álmatlan éjszakákért, amiket a szervezet működésének további 

bebiztosításáért virrasztottam át, mert végül megerősödve tudtam továbblépni cserkészközösségünkért! Jó 

volt tudomásul venni az év végén, hogyha nagyon apró lépésekkel is, de fokozatosan faragjuk le a 

cserkészboltunk tartozását szövetségünk felé, és nem kellett bezárnunk az elmúlt évi forgalom erőst 

csökkenése ellenére is. Örömmel tölt el, hogy a székházunk újabb részét tettük biztonságossá azzal, hogy 

azon a részen is már kicseréltük az elektromos hálózatot, sőt sikerült nyílászárókat kicserélni, kifestetni is ott. 

Büszke vagyok, hogy vannak olyan esetek is, amikor cserkészvezetőink összefogva segítik környezetüket, 

vagy adott cserkészcsapat az álmait elhalasztva a már összegyűjtött csapatpénzüket elutalják másoknak, 

mivel ott most nagyobb szükséget látnak! Jó érzés volt a VK elvonulásba bekapcsolódni, és annak 

megvalósulását elősegíteni, majd a SETA összpontosításon közösen átgondolni a segítő tábor szerepét, 

lehetőségeit. Megerősítést adott az, hogy bár az év elején elképzelhetetlen volt számomra, hogyan fogjuk a 

vk törzsek által leselejtezésre ítélt lakósátrakat lecserélni a közeljövőben, erre a gondviselésnek és 

támogatóinknak köszönhetően nemcsak ezen a téren sikerült egy nagyot előre lépnünk, de a már rég áhított 

plusz sörpadkészleteket is sikerült beszereznünk! Előremutató, hogy bár még tart az Összmagyar 

Cserkészstratégia utolsó időszaka, mi már elkezdtük az új stratégiánk kidolgozását, és elkezdtük a 2023-as 

nagytábor megszervezésének első lépését. Újabb csoda, hogy a járványhelyzet és megannyi korlátozás 

mellett megvalósulhatott a Betlehemi Békeláng staféta. Az Összetartozás Tüzének ötlete a kárpátaljai 

cserkésztestvéreinktől és az a lelkesedés, összefogás, ami nyomában az egész Kárpát-medencében, de még 

azon túl is kialakult! Szívet melengető volt, hogy munkatársaim mennyit fáradoztak azért, hogy lehetőleg 

karácsonyra mindenkihez odaérjen az emlékéves meglepetés liliom és emlékkendő, erre találtunk forrást, 

akárcsak hogy tudtunk a Családlánc mozgalmon keresztül is csomagokkal segíteni a családokat, 

cserkészközösségeket! Fontos mérföldkő számomra az is, hogy immár nemcsak tagsági adatbázisként, de 

már rendezvény segítőként is használni tudjuk a Tee-pee rendszert, ezzel is megkönnyítve a 

csapatadminisztrációt, a pályázati elszámolásokat. És még mi mindent meg sem említettem... Csak most 

tudatosítom, mennyire gazdag évet zárok a mai közgyűléssel!  

 

Ezek véleményem szerint mind-mind sikerek, amivel sikerült továbblépnünk az elmúlt esztendőben.  

Sajnos visszajelzésből – bár javulást érzek ezen a területen – még mindig nagyon kevés érkezik. Sokszor az 

az érzésem, nekem, nekünk kellenei kitalálnom, hogy mit gondolnak mások, mit gondoltok Ti, mire vágytok. 

Pedig mennyi félreértést, kellemetlenséget meg lehetne előzni az őszinte, nyílt kommunikációval! Én erre 

törekszem, bár nekem is vannak még nehézségeim ezen a téren is. 

Források – ahhoz képest, milyen nehéz éven vagyunk túl, nem lehetünk elégedetlenek. Bizonyára ha jóval 

több lett volna, annak is azonnal találtunk volna helyet, de hálásnak kell lennünk mindazért, amit kaptunk 

pályázati támogatásként, adományként, kedvezményért! Hálás vagyok a Magyar Kormány által a 

Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkárságán keresztül nyújtott támogatásért, amint Kiemelt nemzeti 

jelentőségű intézményként kaptunk a Bethlen Gábor Alapon keresztült, akárcsak a Szlovák Kormány által az 

Iskolaügyi Minisztériumon keresztül a IUVENTA segítségével megadott megemelt összegű PODPORA ifjúsági 

támogatásért is! De hálás vagyok minden olyan támogatásért, segítségért, amit a szövetségünk vagy annak 

valamelyik cserkészközössége kapott az elmúlt évben! 

 

Kihívások 

Térj ki a következőkre is: legnagyobb kihívások, nehézségek, gondok, visszatérő problémák. Ezeket hogyan sikerült 

oldani, ha nem sikerült, akkor miért, mire lenne szükséged ahhoz, hogy megoldódjanak. Van-e olyan dolog, amiben 

akadályoztatva vagy a munkád során.  

Vannak-e ötleteid, meglátásaid arra vonatkozólag, hogy a tisztség, amit betöltesz, vagy a munkafolyamat, amit végzel, 

igényel-e változtatást, hogy jobban tudjon működni a jövőben.  

 

Talán a legnagyobb kihívás évről évre a nagyon sok igény, elvárás, kötelezettség, terv és megvalósítás 

összehangolása, priorizálása. Azt gondolom, hogy az ügyvezető elnöki feladatokról le kellene választani, vagy 

ha nem is egészében, de legalábbis részben átvállalni olyan feladatokat, mint az ingatlankezelés, 

forrásteremtés. Túl sok területre kell odafigyelnie az ügyvezető elnöknek – jelen esetben nekem – aminek 
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következménye az, hogy szinte nincs idő, amikor megállhatnák, értékelhetnék, mérlegelhetnék, 

tervezhetnék, hisz mire az egyik területtel végeznék, rögtön van legalább kettő másik, ahol helyt kellene 

állni. Ezek között folyamatosan egyensúlyozva óhatatlanul vannak területek, amik időnként elhanyagolódnak. 

Pedig csak a már két említett terület is olyan, amire ha több idő lenne szánva, véleményem szerint 

megtérülne, hisz kiaknázatlan területei vannak. Arról nem is szólva, hogy bár az elmúlt évek során 

önképzéssel sok új szakismerettel gyarapodtam, de messze többet követelne meg egy-egy helyzet. Pár 

napos képzések tudását nem lehet összehasonlítani azzal a tudással, amit évek során célzottan sajátítanak el 

pl. a közgazdászok. Azt gondolom, nem szégyen segítséget kérni, és ha módomban áll, meg is teszem, de 

biztos vagyok abban is, hogy vannak tartalékaink ezeken a területeken is.  

Úgy gondolom jelenleg is sok segítséget kapok munkám során, mert másként nem is tudnám elképzelni ezt 

az egészet, mint csapatmunkában. A sok apró de következetes lépés elvét vallom, és látom ennek előnyét 

(sajnos hátrányait is). Ahogy eddig is, továbbra is nyitott vagyok minden ötletre, javaslatra, ami segít a 

hateékonyabb munkavégzésben engem vagy munkatársaimat. Nem mindig könnyű átlátom ezeknek az 

előnyét, szükségességét, de azt gondolom, amikor kapok kezdősegítséget, részemről eddig sem volt 

akadálya az új dolgok elsajátításának, majd napi használatának. A jövőben is erre szeretnék törekedni. 

 

 

Értékelés 

Volt-e munkaterved, vagy célkitűzéseid? Ezeket hogyan sikerült teljesítened? Hogyan értékeled a munkádat 

az elmúlt évben? 

 

Célkitűzéseim, terveim folyamatosan vannak, de nem szoktam magam részére munkatervbe önteni. Úgy 

gondolom, egyszerűen nem lehetek elégedettlen az elért eredményeket megvizsgálva, ugyanakkor azt is 

tudatosítanom kell, hogy vannak dolgok, amiket ma már biztos másként csinálnák. A kitűzött célokat 

igyekszem minél jobban megvalósítani, hajlamos vagyok emiatt túlvállalni is magam. Az utóbbi időben már 

igyekszem egyre tudatosabban ezt elkerülni. Amire jobban oda kell figyelnem továbbra is, hogy jobban 

leosszam a feladatokat és utána be is hajtsam azokat. Ebben nem mindig vagyok következetes, szeretek 

bízni az emberek ígéreteibe, mégha gyakran csalódás is ér. Ugyanakkor vannak területek, ahol fejlődnöm 

kell, mert pl. ezt a beszámolót is bár elkezdtem másfél héttel ezelőtt, úgy alakult, hogy csak most tudom 

befejezni, amikor már csak pár óra van hátra a közgyűlés kezdetéig… Mindezzel együtt inkább pozitívan, 

mint negatívan értékelem az elmúlt évet.  

 

Jövőbeni tervek 

Milyen célkitűzéseid vannak rövid (1 év) és hosszabb távon? Következő évi célkitűzéseket listázd: 

• Célkitűzés 1 

• Célkitűzés 2 

• Célkitűzés 3 

Mire lenne szükséged, hogy ezek megvalósuljanak? Használd a SMART modellt a célkitűzések megfogalmazása során, 

amennyire csak lehet (legyenek a célok jól meghatározottak, mérhetőek, elérhetőek, reálisak és relevánsak, határidőhöz 

kötöttek). 

 

Vannak célkitűzéseim a munkakörből adódóan, de személyesek is, önkéntesség keretében 

megvalósítandóak. Többek között a teljesség igénye nélkül (nem prioritási sorrend!):  

• Az eddigi feladataim folyamatos ellátása a lehető legjobb módon 

• Legalább az SZMCS minimális alapműködésének bebiztosítása ez évben is 

• Elnökséggel és más érdeklődőkkel közösen folytatni a stratégia kidolgozását és lehetőség 

szerint véglegesíteni azt. 

• Elnökséggel közösen a rendszeres vezetői hírlevél beindítása és folyamatos megjelentetése 

• IB-vel és más bekapcsolódókkal közösen a jelenlegi törvényi előírásoknak és szövetségünk 

célkitűzéseinek megfelelően átdolgozni és harmonizálni szabályzatainkat 
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• Csapatok rendszeres pénzügyi képzésének kialakítása és kapcsolódó belső tanácskozó, 

egyeztető fórum kialakítása 

• A csapatparancsnoki képzés kialakításában és beindításában való aktív közreműködés 

• A cserkésztiszt képzésben való képzői tevékenység 

• A nyári vezetőképzések segítése a SETA keretében is 

• A cserkészközösségeink jogalanyiságának ügyében való további lépések megtétele 

• Megfizethető 33 órás elsősegélynyújtó képzést bebiztosítani vezetőinknek 

• Tagsági balesetbiztosítás feltételeinek megteremtése 

• Ingatlanok és vagyontárgyaink biztosításainak felülvizsgálata 

• A meghosszabbított Emlékév programjainak megvalósulását elősegíteni 

• A NT2023 megvalósulásának elősegítése, megrendezésének anyagi és más feltételeinek 

megvalósítása 

• Tartalékalap gyarapítása 

• A DSZ székház elmaradt részeinek mielőbbi felújítása, a bolthelyiség mielőbbi bérletbe 

adása 

• Az ernyőszervezeteink munkájába való rendszeresen bekapcsolódás 

• Az Irattár rendezése, azaz a három évtized alatt felhalmozódott iratanyag átnézése és a 

törvényi előírások szerinti selejtezés elvégzése 

• Cserkészgyűjtemény anyagának feldolgozásának és katalogizálásának beindítása 

• Esterházy János emlékjelek kialakítása cserkészberkekben 

• Lehetőség szerint bebiztosítani a társadalmi láttatást 

 

 

Hála és köszönet! 

 

Mindazoktól, akiket akaratlanul is megbántottam, fájdalmat okoztam, nehezítettem életét, gondot 

okoztam neki, elnézést kérek! Remélem minél előbb valahogy ki tudom köszörülni a csorbát! 

Továbbá ezúton is megköszönöm minden érintettnek azt, ha szervezetünket és mozgalmunkat 

akár csak gondolattal is segítette, de még inkább, ha szeretettel, jószándékkal, imával, kétkezi 

munkával, önkéntességgel, munkával, anyagiakkal, lobbival, akármilyen háttérsegítséggel vagy 

más módon tette azt! Fizesse meg Neki bőséggel az Úr mindezt! Hála mindezért! 

 

Jó munkát! 
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